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Protokół nr 33/2021 

z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu 

Obrady rozpoczęto 20 września 2021 r. o godz. 7:30, a zakończono o godz. 08:55 tego samego dnia. 

Prowadząca obrady otwarła o godzinie 7:30 posiedzenie w trybie hybrydowym.  

W posiedzeniu udział wzięło 4 członków komisji: 

 Radna Sławomira Kuś  

  Radna Monika Paszek  

  Radna Mirosława Sajur 

  Radny Dionizy Waszczuk  

Radny Michał Płonka nieobecność usprawiedliwiona.  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli: 

- Miłosz Zwierzyk - Kierownik Wydziału Gospodarki, Rolnictwa i Rozwoju, 

- Iwona Klepacka - Skarbnik Gminy Zduny,  

- Weronika Fabiś – Podinspektor ds. bhp, oświaty, kultury i kultury fizycznej   

- Ewa Obal – Prezes Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA  

-Gilena Suplicka – Główna Księgowa Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA 

 

Pkt. 1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarki, Rolnictwa i Budżetu Radna Sławomira Kuś 

otworzyła posiedzenie Komisji witając przybyłych. Ustalono, że komisja posiada wymagane quorum 

i jest władna obradować. Członkowie komisji porządek obrad oraz materiały sesyjne otrzymali za 

pośrednictwem aplikacji eSesja.  

Na wniosek burmistrza Zdun z dnia 17.09.2021 r. prowadząca obrady wniosła o zdjęcie z porządku 

obrad punktu 3f dotyczącego zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zduny na lata 2021-2028.  

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad pkt. 2 d. Zaopiniowanie projektu uchwały 

w sprawie zmian uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Zduny na lata 2021-

2028 

Wyniki głosowania: ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (3): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Dionizy Waszczuk 

NIEOBECNI (2): Michał Płonka, Mirosława Sajur 

Innych wniosków, uwag do porządku obrad nie wniesiono.  

Komisja przychyliła się do wniosku burmistrza. Następnie Radna Sławomira Kuś przedstawiła 

zmieniony porządek obrad.  
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1. Otwarcie i ustalenie porządku obrad. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV.246.2021 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 28 lipca 

2021 r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zduny na rok szkolny 

2021/2022, 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chachalnia ul. Olchowa, 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

3. Stanowisko Rady Miejskiej w Zdunach w sprawie ustanowienia 27 grudnia świętem 

państwowym. 

4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

5. Temat z ramowego planu pracy: Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2021 r. 

Zmieniony porządek przyjęto do akceptującej wiadomości.  

O godzinie 7:40 na sale obrad dołączyła Radna Mirosława Sajur. Stan radnych obecnych na komisji 

wynosił 4 osoby.   

 

Pkt. 2. Zaopiniowanie projektów uchwał: 

a) w sprawie zmiany uchwały Nr XXXIV.246.2021 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 28 

lipca 2021 r. w sprawie określenia średniej ceny jednostki paliwa w gminie Zduny na rok 

szkolny 2021/2022, 

Projekt uchwały przedstawiła Weronika Fabiś. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXXIV.246.2021 Rady Miejskiej w Zdunach z dnia 28 lipca 2021 r. w sprawie określenia średniej 

ceny jednostki paliwa w gminie Zduny na rok szkolny 2021/2022, 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

NIEOBECNI (1): Michał Płonka 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

b) w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Chachalnia ul. Olchowa, 

Projekt uchwały przedstawił Miłosz Zwierzyk. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie. 
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Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy w 

miejscowości Chachalnia ul. Olchowa. 

 Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

NIEOBECNI (1): Michał Płonka 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

c) w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 2021 rok, 

W pierwszej części punktu głos zabrały Ewa Obal oraz Gilena Suplicka przedstawiając szczegółowo 

sytuację finansową Związku Międzygminnego EKO SIÓDEMKA w Krotoszynie. Ze względu na 

zwiększony odbiór odpadów niż ilości planowane w przetargu i wzrost cen odbioru związek osiągnął 

deficyt w wysokości 2 mln zł. Aby uniknąć podwyżki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla mieszkańców w roku bieżącym, zarząd zaproponował na zgromadzeniu, aby 

samorządy zrzeszone w związku proporcjonalnie do liczby mieszkańców pokryły koszty deficytu. 

Jeśli samorządy nie zadeklarują dopłaty to stawkę opłaty za pobór odpadów komunalnych należy 

podnieść do kwoty 33-35 zł/osobę na miesiąc jeszcze w tym roku. Koszty wysyłki z informacją o 

podwyżkach szacuje się na ok 120 tys. zł i tą kwotę związek zaoszczędzi, gdy będzie dopłata gmin.  

EKO SIÓDEMKA uzyskuje dochód z dopłat od członków związku oraz z opłat za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi od nieruchomości zamieszkałej i niezamieszkałej. Innych dochodów 

związek nie generuje. Wydatki ponoszone są na odbiór i zagospodarowanie odpadów oraz koszty 

administracyjne.  

Na pokrycie deficytu gmina Zduny miałaby przekazać do związku dopłatę w wysokości 238 tys. zł. 

Zgodnie z obecnie obowiązującymi przepisami system gospodarki odpadami w gminach powinien 

się samofinansować. Oznacza to, że wysokość opłaty śmieciowej powinna być tak skalkulowana, 

aby wpływy z niej pokrywały wszystkie koszty systemu. Ustawodawca daje również możliwość 

dopłat do funkcjonowania związku ze strony samorządu (art. 6r ust.2da pkt. 1 ustawy z dnia 13 

września 1996 r. o utrzymaniu czystości i porządku w gminach: Rada gminy może postanowić, w drodze 

uchwały, o pokryciu części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych 

niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi, w przypadku gdy: 1) środki 

pozyskane z opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi są niewystarczające na pokrycie kosztów 

funkcjonowania systemu gospodarowania odpadami komunalnymi, w tym kosztów, o których mowa w ust. 

2–2c, lub).   

Wpływ na deficyt miały głównie zbiórka bioodpadów i wielkogabarytowa, których ilość w ostatnim 

roku znacznie wzrosła w porównaniu do ton zgłoszonych do przetargu. 
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Ilość bioodpadów zaplanowanych w przetargu było 6900t, a wykonanie na 31.08.2021 r. wyniosło 

już 5100t a bioodpady zbierane są do początku grudnia od posesji oraz odpady można oddawać do 

PSZOK-ów. Odbiór za 1 t wynosi 1000 zł. Odbiór wielkogabarytów wzrósł o 20% podano, że w 2019 

roku był odbiór na poziomie 790 t, a w 2021 jest już to 1020 ton. Cena za tonę wielkogabarytów waha 

się od 1200 zł do 1500 zł. Z jednodniowej akcji uzbiera się średnio od 15 ton do 20 ton 

wielkogabarytów.  

Przetarg na obiór odpadów na kolejny okres odbędzie się w IV kwartale br. Od stycznia 2022 roku 

planowana jest podwyżka odpadów za odbiór od mieszkańca do 38,38 zł/m-c za osobę. Wzrost opłaty 

spowodowany jest min. zapowiadanym wzrostem cen prądu, paliwa i płacy minimalnej, zatem koszty 

administracyjne związku również wzrosną.  

PSZOK w Zdunach rozpocznie swoją działalność na początku stycznia 2022 roku. Obecnie trwają 

prace nad uzyskaniem zgody na użytkowanie obiektu.  

W dłuższej dyskusji radni pytali o koszty odbioru i sposobu zagospodarowania odpadów, poruszano 

też kwestię nielegalnych wysypisk śmieci w lasach, pytano o możliwości pozyskania funduszy 

zewnętrznych na realizowane projekty, zaproponowano ustalenie zniżki dla rodzin wielodzietnych 

oraz omówiono metody poboru opłat za śmieci wg ustawowych regulacji.   

W świetle złożonych wyjaśnień i uzyskanych odpowiedzi uzgodniono, że dopłata do Związku 

zostanie wpisana w projekt uchwały budżetowej na 2021 r. i przedłożona na najbliższej sesji Rady 

Miejskiej.   

Następnie projekt uchwały przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały 

nie zgłoszono. Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt 

uchwały pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej na 

2021 rok. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

NIEOBECNI (1): Michał Płonka 

Projekt uchwały i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 3. Stanowisko Rady Miejskiej w Zdunach w sprawie ustanowienia 27 grudnia świętem 

państwowym. 

Stanowisko przedstawiła Barbara Fornal. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała projekt uchwały pod 

głosowanie 
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Głosowano w sprawie: zaopiniowania Stanowiska Rady Miejskiej w Zdunach w sprawie 

ustanowienia 27 grudnia świętem państwowym. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

NIEOBECNI (1): Michał Płonka. 

Stanowisko i opinia komisji stanowią załączniki do protokołu. 

 

Pkt. 4. Sprawy bieżące, organizacyjne, wolne głosy i wnioski. 

Radna Mirosława Sajur w imieniu okolicznych mieszkańców poprosiła o interwencję przy ul. 

Baszkowskiej 78 w Konarzewie, działka jest zarośnięta i zaczyna robić się wysypisko śmieci.  

Miłosz Zwierzyk odpowiedział, że po oględzinach zostanie wysłane pismo do właściciela działki z 

prośbą o uprządkowanie terenu.   

Innych pytań, uwag w typ punkcie nie zgłoszono.  

 

Pkt. 5. Temat z ramowego planu pracy: Analiza wykonania budżetu za I półrocze 2021 r. 

Sprawozdanie przedstawiła Iwona Klepacka. Pytań, uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Radnym przedłożono również Uchwałę Nr SO – 2/0953/147/2021 Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 16 września 2021 r. w sprawie wyrażenia opinii o informacji 

o przebiegu wykonania budżetu Gminy Zduny za pierwsze półrocze 2021 roku. 

Z uwagi na brak dyskusji prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś poddała sprawozdanie pod 

głosowanie. 

Głosowano w sprawie: zaopiniowania wykonania budżetu za I półrocze 2021 r. 

Wyniki głosowania: ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (4): Sławomira Kuś, Monika Paszek, Mirosława Sajur, Dionizy Waszczuk 

NIEOBECNI (1): Michał Płonka 

Sprawozdanie z wykonania budżetu za I półrocze 2021 roku i opinia komisji stanowią załączniki do 

protokołu. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad prowadząca obrady Radna Sławomira Kuś zamknęła 

posiedzenie komisji.  

Przewodnicząca Komisji RGRiB 

         mgr Sławomira Kuś 

Przygotowała:  

mgr Barbara Fornal 

Inspektor ds. obsługi RM  


